
Protokół Nr VII/19

z VII sesji Rady Miasta Piły,

która odbyła się 26 marca 2019 r. w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz. 12:00 – 17:15)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady VII sesji Rady Miasta Piły otworzyła Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły.

Przewodnicząca Rady odczytała tekst w sprawie obowiązku informacyjnego dotyczącego ochrony

danych osobowych: “W związku z faktem, że podczas transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń

rejestrujących obrazu i dźwięku obrad sesji Rady Miasta Piły ma miejsce przetwarzanie danych

osobowych osób uczestniczących w obradach sesji w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych

danych ujawnionych przez rozmówców, uprzejmie informuję, że obowiązek informacyjny wobec

tych osób spełniany jest poprzez:

• wyemitowanie przed rozpoczęciem każdej sesji Rady Miasta Piły planszy z treścią klauzuli

obowiązku informacyjnego,

• wywieszenie treści klauzuli  obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych lokalu,

w którym odbywają się obrady sesji Rady Miasta Piły.

Prosimy, aby każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady Miasta Piły zapoznała

się z treścią informacji”.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły powiedziała,  że  o  głos  prosił  Remigiusz  Dekarli,  prezes

Pilskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o.

Remigiusz  Dekarli,  prezes  Pilskiego  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  Sp.  z  o.o.

powiedział, że pilski TB obchodził niedawno 20-lecie istnienia i z tej okazji Prezes przygotował

prezentację, którą chciałby pokazać.



Zebrani na sesji zapoznali się z prezentacją.

Prezes  Remigiusz  Dekarli powiedział,  że  chciałby  wręczyć  pamiątkowe  grafy  Piotrowi

Głowskiemu, prezydentowi Miasta Piły i Krzysztofowi Baranowskiemu, ekspertowi Departamentu

Mieszkalnictwa Banku Gospodarstwa Krajowego.

Nastąpiło wręczenie pamiątkowych grafów.

Krzysztof  Baranowski,  przedstawiciel  Banku  Gospodarstwa  Krajowego podziękował  za

wyróżnienie i pogratulował Miastu prężnie działającej Spółki.

Mieczysław Augustyn,  senator RP pogratulował  Spółce  TBS i  życzył  jej  Prezesowi  dalszego

rozwoju.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły powiedział, że do złożonych już podziękowań chce dodać

życzenia i podziękowania dla pracowników pracujących przy projektach realizowanych przez TBS.

Przewodnicząca stwierdziła, że na sali jest quorum - obecnych było 23 radnych - pozwalające na

podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitała przybyłych radnych i zaproszonych gości –

listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły zapytała, czy są propozycje do przesłanego porządku obrad.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy V

a VII sesją Rady Miasta Piły - druk nr 78.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 80.

4. Projekt  uchwały  Rady Miasta  Piły  zmieniającej  uchwałę  Nr III/31/18 Rady Miasta  Piły

z dnia 18 grudnia 2018 r. w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na 2019 rok. - druk nr 81.
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5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej

Miasta Piły na lata 2019-2029 - druk nr 89.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok -

druk nr 90.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XI/147/2003 Rady Miejskiej

w Pile z dnia 26 sierpnia 2003 r. w sprawie przystąpienia Gminy Piła do Stowarzyszenia

Gmin i Powiatów Nadnoteckich (ze zm.) - druk nr 82.

8. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie Al. Wojska Polskiego i ul. Kujawskiej - druk nr 83.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr LIII/680/18 Rady Miasta Piły

z  dnia  29  maja  2018  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Motylewskiej, alei Poznańskiej

i ul. Przemysłowej - druk nr 84.

10.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie

i  wydzierżawienie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu

zawarcia umów - druk nr 85.

11.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 86.

12.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Kaczorskiej w Pile - druk nr

87.

13.Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2018 - druk nr 88.

14.Raport  dotyczący  wykonania  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii

i  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz

efektów ich realizacji w Gminie Piła w 2018 roku - druk nr 91.

15.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 79.

16.Wolne głosy, wnioski i informacje.

17.Zamknięcie obrad.
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Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły poprosiła  Kazimierza  Sulimę,

wiceprzewodniczącego Rady Miasta Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z V sesji

Rady Miasta Piły.

Kazimierz  Sulima,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły odczytał  informację  w  sprawie

protokołu z V sesji  Rady Miasta Piły i  postawił wniosek o przyjęcie protokołu z V sesji  Rady

Miasta Piły bez odczytania.

Radna Maria Miler powiedziała, że czuje pewien niedosyt w odniesieniu do tego punktu. Radna

wyjaśniła,  że  radni  powinni  wiedzieć,  czy  jakieś  uchwały  zostały  uchylone  przez  Wojewodę

Wielkopolskiego i dobrym zwyczajem by było, gdyby w tym punkcie lub jakimś innym radni byli

informowani o takich przypadkach.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  nastąpiło  drobne

nieporozumienie, bo tego typu informacja o stanie realizacji uchwał jest przedstawiana co roku.

Radna Maria Miler powiedziała,  że wie  o tym, że  jest  taka informacja raz  w roku,  ale  chce

postawić wniosek, by w punkcie zaproponowanym przez Przewodniczącą radni otrzymywali taką

informację systematycznie, tak często, jak to będzie możliwe. Radna powiedziała, że niedawno była

sytuacja,  kiedy Rada głosowała  nad przeznaczeniem środków na  program szczepień  przeciwko

wirusowi HPV, a radni nie wiedzieli wtedy, że nie wpłyną środki z NFZ.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że uchwała, o której mówiła radna Miler w żaden sposób

nie została uchylona ani zaskarżona przez Wojewodę Wielkopolskiego.

Przewodnicząca poprosiła radną Miler o sformułowanie wniosku.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  wnioskuje,  by  radni  otrzymywali  informację  na  temat

uchylenia przez Wojewodę uchwał Rady Miasta Piły - w całości lub części - systematycznie, na

każdej sesji.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że  rozmawiał  przed  chwilą  z  pracownikami  Biura  Rady

Miasta  i  chce  powiedzieć,  że  po  wpłynięciu  takiej  informacji  do Biura  jest  ona  przekazywana

radnym drogą elektroniczną.

Przewodnicząca Rady zapytała radną Miler, czy podtrzymuje swój wniosek.

Radna Miler powiedziała, że tak.

Głosowanie ws. wniosku radnej Marii Miler:

Radni  odrzucili  wniosek  14  głosami  “przeciw”,  przy  5  głosach  “za”  i  4  głosach

“wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. wniosku radnego Kazimierza Sulimy:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły poprosiła  Kazimierza  Sulimę,

wiceprzewodniczącego Rady Miasta Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z VI sesji

Rady Miasta Piły.

Kazimierz  Sulima,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły odczytał  informację  w  sprawie

protokołu z VI sesji Rady Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z VI sesji Rady

Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy V a VII

sesją Rady Miasta Piły.
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Nie było zgłoszeń radnych w tym punkcie porządku obrad.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała,  że 14 marca uczestniczyła w 25. Gali  Tygodnika

Pilskiego, podczas której, po raz pierwszy w historii tego plebiscytu,  została wręczona nagroda

przyznana  przez  dziennikarzy,  a  otrzymał  ją  prezydent  Piotr  Głowski.  Przewodnicząca

pogratulowała Prezydentowi i wręczyła mu, wraz z gratulacjami, wiązankę kwiatów.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radna Urszula  Kaczmarek poprosiła  o  komentarz  do  ostatniej  podwyżki  za  odbiór  i  wywóz

śmieci.

Radny Mieczysław Karpiński zapytał o punkt 86. sprawozdania.

Radna  Kama  Frąckowska-Pilarska poprosiła  Prezydenta  o  komentarz  w  sprawie  strajku

nauczycieli, który ma się rozpocząć 8 kwietnia.

Radny Tomasz Słoboda zapytał o 1. punkt sprawozdania.

Radny  Kazimierz  Sulima poprosił  Prezydenta  o  najnowsze  informacje  na  temat  ośrodka

radioterapii.

Radny  Sławomir  Wegner zapytał,  czy  planowana  jest  budowa  sygnalizacji  świetlnej  na

skrzyżowaniu  ul.  Kazimierza  Wielkiego -  zjazd  z  mostu.  Radny  zapytał  też,  czy  jest  możliwe

udrożnienie objazdu wynikającego z remontu al. Niepodległości.

Radna Maria Miler poprosiła o komentarz do punktu 32.

Radna Gabriela Milska zapytała o 87. punkt sprawozdania.

Prezydent Piotr Głowski, odpowiadając na pytania radnych powiedział m.in., że:
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• odnosząc  się  do  pytania  radnej  Frąckowskiej-Pilarskiej,  Prezydent  powiedział,  że  kilka

tygodni  temu  minister  Zalewska  rozesłała  do  nauczycieli  i  dyrektorów  szkół  pismo,

w którym napisano  m.in.,  że  istotny  wpływ na  kształtowanie  pensji  nauczycieli  ma  na

swoim terenie samorząd terytorialny. Prezydent powiedział, że chciałby, żeby to nasi radni,

nasza Rada decydowali o takich kwestiach, o tym, jak będziemy wydawać własne pieniądze,

a nie Warszawa,

Prezydent przedstawił na prezentacji sposób wydatkowania środków na edukację przez ostatnie

3 lata. Prezydent powiedział, że nam nie są potrzebne żadne zachęty, potrzebne nam są pieniądze,

które będą przekazywane w wysokości realnej do prowadzonych zadań.

• odnosząc się do kwestii podwyżki za odbiór i wywóz śmieci, prezydent Głowski powiedział,

że kwota opłaty w sprawie opłat za korzystanie ze środowiska jest ustalana na podstawie

rozporządzenia Rady Ministrów - za tonę naszych śmieci płaciliśmy w roku 2018 140 zł,

w tym roku 170 zł, a na przyszły rok ustalono stawkę na poziomie 270 zł,

• odnosząc się do pytania radnego Słobody i planów stworzenia bazy lotniczego pogotowia

ratunkowego,  Prezydent  powiedział,  że  trwają rozmowy w tej  sprawie.  Podobny projekt

został zrealizowany w Ostrowie Wielkopolskim. Prezydent powiedział, że będzie potrzebna

współpraca parlamentarzystów i dodał, że od dawna mówi się o tym, że jesteśmy “dziurą”

na  mapie  Polski,  nasz  rejon  jest  jednym  z  dwóch  w kraju,  na  którym  pomoc  nie  jest

zapewniona w optymalnym czasie,

• odnosząc się do punktu 86. sprawozdania i konferencji dot. prezentacji wyników badania

ABLS – atrakcyjność miast średnich, prezydent Głowski powiedział, że nie dojechał na to

spotkanie, ale, jak wiadomo, zostaliśmy wyróżnieni również w tym rankingu - znaleźliśmy

się w pierwszej dziesiątce miast najbardziej atrakcyjnych do inwestowania,

• odnosząc się do tematu ośrodka radioterapii,  Prezydent powiedział, że ośrodek jest w tej

chwili na etapie wyposażania,

• odnosząc się do pytania radnego Wegnera, Prezydent powiedział, że jest przygotowywany

projekt,  który  ma  ułatwić  odkorkowanie  tej  części  miasta,  będzie  wprowadzone

skrzyżowanie z ruchem okrężnym,
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• odnośnie  do  32.  punktu  sprawozdania  i  uwzględnienia  wniosku  o  zmianę  miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Kamiennej, Prezydent powiedział, że

zmiana planu zagospodarowania w tym rejonie miała  miejsce już dawno. Zmiana,  która

odbywa się w tej chwili dotyczy wyłącznie dwóch niewielkich fragmentów - chodziło o to,

aby te dwie niewielkie działki można było wykorzystać bardziej intensywnie,

• odnosząc  się  do  87.  punktu  sprawozdania  i  spotkania  z  przewodniczącym  Manfredem

Weberem, prezydent Głowski powiedział, że było to spotkanie informacyjne, ale chodziło

też o pozyskanie informacji na temat przyszłej polityki, bo dzisiaj jesteśmy przed wyborami

do Parlamentu Europejskiego i zmianami we frakcjach, a to będzie miało duży wpływ na to,

jak będziemy dysponować środkami europejskimi za rok czy dwa.

Radna Kama Frąckowska-Pilarska zapytała, czy nauczyciele i pracownicy niepedagogiczni szkół

mogą liczyć w czasie strajku na pomoc Prezydenta.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, odnosząc się do kwestii objazdu na Zielonej Dolinie, że

może warto rozważyć kierowanie osób jadących na Wałcz na dwupasmówkę, żeby ci kierowcy nie

musieli przejeżdżać przez zakorkowane ulice na Zielonej Dolinie.

Radny Tomasz Słoboda zapytał, jaki punkt jest teraz procedowany, bo padają pytania, które nie są

związane ze sprawozdaniem.

Przewodnicząca  Rady powiedziała,  że  omawiane  jest  sprawozdanie  z  prac  Prezydenta  i  jest

możliwość zadawania dodatkowych pytań.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, odnosząc się do pytania radnej Frąckowskiej-Pilarskiej, że

zespół kryzysowy, który powstał jest elementem pracy Prezydenta. Wczoraj Prezydent powołał taki

zespół do spraw oświatowych. Jeśli ktoś występuje w obronie naszych miejskich finansów, a nie

tylko w swojej sprawie, to może liczyć na nasze wsparcie - dodał prezydent Głowski - niezależnie

od tego, jaki rząd rządzi, to nie jest absolutnie sprawa polityczna. Odnosząc się do wypowiedzi

radnej  Pabich,  Prezydent  powiedział,  że  w tym miejscu trzeba podkreślić  kwestię  grodzkości  -

chodzi o to, by miasto miało prawa powiatu, bo wtedy Prezydent mógłby się ustosunkować do

propozycji radnej, jako jedyny odpowiedzialny w tym zakresie.
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Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że chce się odnieść do wypowiedzi Prezydenta na temat

nakładów ponoszonych na oświatę. Radny powiedział, że chce przypomnieć, iż samorządy bardzo

się  niepokoiły  na  początku  lat  90.,  gdy  kompetencje  dotyczące  prowadzenia  oświaty  przeszły

w ręce samorządów i właściwie od tego czasu istnieje problem. Koszty utrzymania oświaty rosną,

a przekazywana na ten cel subwencja państwa jest niższa. Radny Karpiński podkreślił, że nie jest to

problem roku czy trzech lat, bo problem dotyczy niemalże trzech dekad. Radny dodał, że kwestie

dotyczące  wynagrodzeń  dla  nauczycieli  i  innych  grup  zawodowych  są  niewątpliwie  zasadne

i należy oczekiwać, że dojdzie do porozumienia i problem zostanie rozwiązany polubownie.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że zgadza się z tym, co powiedział  radny Karpiński,  bo

nożyce w odniesieniu do wydatków i wpływów związanych z oświatą są coraz bardziej rozwarte

i  być może rozwiązaniem byłby pomysł, który pojawił się jakiś czas temu, by nauczyciele byli

wynagradzani bezpośrednio z budżetu państwa.

Radna Maria Miler powiedziała, że także uważa, że nauczyciele powinni być wynagradzani tak

jak przedstawiciele  innych zawodów tworzących elitę  intelektualną,  ale  wszystkiego nie  można

zrobić  przez  2,  3  lata.  Przez  8  lat  wszyscy  spali,  nic  nie  robili  i  podwyżek  nie  było.  Radna

powiedziała,  że  mieszkańcy  prosili  ją  o  przekazanie  informacji  na  temat  podwyżki  za  wywóz

nieczystości.  Radna  powiedziała,  że  wiele  lat  temu  mieszkańcy  Piły  byli  obciążani  kosztami

budowy instalacji w Kłodzie. Teraz mamy PRGOK i korzystają z tego nie tylko mieszkańcy Piły.

Mieszkańcy  -  dodała  radna  Miler  -  zgłaszają  też  zastrzeżenia  w  sprawie  prawdopodobnego

ograniczenia  wywozu  odpadów  wielkogabarytowych.  Odnosząc  się  do  podwyżki,  radna

powiedziała, że firma tym się zajmująca nie uzasadniła powodu podwyżki, nawet nie dostaliśmy –

jako mieszkańcy - żadnej informacji na piśmie w tej sprawie.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że w poprzednich latach wynagrodzenia nauczycieli wzrosły

o 40% i takie dane można znaleźć w dokumentach. Odnosząc się do drugiej kwestii poruszonej

przez radną Miler, Prezydent powiedział, że informacja o opłatach, o której mówiła radna jest albo

będzie dystrybuowana przez Związek Międzygminny PRGOK i  dodał,  że  wprowadzone w tym

zakresie zmiany są próbą ograniczenia różnych cen zewnętrznych. Prawie wszystkie firmy z branży

śmieciowej  zanotowały  w ostatnim roku raczej  straty,  a  nie  zysk,  a  wynikało to  z  tego,  że po
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podpisaniu  kontraktów  pojawiły  się  zmiany  legislacyjne,  m.in.  wprowadzenie  opłaty

marszałkowskiej.  W przypadku naszego Związku - około 2 milionów miesięcznie płaciliśmy za

wywóz śmieci z terenu, który obejmuje Związek, a w pewnym momencie powinno być już około

3 milionów zł. Prezydent powiedział, że dla nas jest ważne, żeby mieszkańcy segregowali śmieci,

bo  jako  samorząd  będziemy płacić  kary  jeśli  w ciągu  najbliższych  lat  nie  dojdziemy do  50%

odzysku. Odnosząc się do kwestii odpadów wielkogabarytowych, prezydent Głowski powiedział,

że po to budujemy Punkty Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych i dodał, że takie punkty

będą oddawane od maja na terenie funkcjonowania całego Związku.

Radny Mieczysław Karpiński poprosił o przygotowanie na najbliższą sesję specjalnego punktu

poświęconego gospodarce odpadami.

Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr III/31/18 Rady Miasta Piły z dnia 18

grudnia 2018 r. w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na 2019 rok.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że z zapisu § 25 ust. 1 uchwały

Nr  LVIII/742/18 Rady Miasta  Piły  z  dnia  25  września  2018 r.  w sprawie  Statutu  Miasta  Piły

wynika, że rada odbywa sesje zgodnie z przyjętym planem pracy, nie rzadziej jednak niż raz na

kwartał. Rada Miasta Piły postanawia zrezygnować z jednego majowego posiedzenia sesji będącej

w planie pracy Rady Miasta Piły na 2019 rok m.in z uwagi na zwiększoną liczbę posiedzeń komisji

stałych Rady Miasta Piły wynikającą z omawiania sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Piły

za 2018 rok. Biorąc powyższe pod uwagę, zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami “za” - uchwała nr VII/56/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 5.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na  lata  2019-2029  przedstawiła  Anna  Gorzelańczyk,  zastępca  dyrektora  Wydziału

Finansowego.

Dyrektor  Gorzelańczyk zgłosiła  autopoprawkę  -  chodzi  o  podstawę  prawną  –  ustawa

o samorządzie gminnym, a zmiana dotyczy tekstu jednolitego.

Wioletta Stalęga, wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poinformowała, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała, że nie będzie głosowała za tym projektem uchwały. Jest faktem,

że o ponad 800 tys. zł zmniejszono plan dochodów - chodzi o część oświatową subwencji ogólnej.

Radna zapytała, dlaczego odbywa się to teraz, krótko przed strajkiem nauczycieli. Dyrektorzy szkół

wypełniają na początku października i wysyłają informację do Ministerstwa Finansów ze stanem na

30 września. Radna Miler powiedziała, że gdyby dyrektorzy dobrze policzyli, to by dzisiaj nie było

tych przesunięć.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że radna Miler wybiegła trochę do przodu, bo ten punkt

nie  dotyczy  tej  pozycji.  Prezydent  powiedział,  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnej  Miler,  że

wprowadzenie subwencji oświatowej do budżetu miasta odbywa się na podstawie zawiadomienia,

które  otrzymujemy  z  Ministerstwa,  które  po  pewnym  czasie  dokonuje  także  weryfikacji

przekazanych  informacji.  Żądanie  by  dyrektorzy,  czy  ktokolwiek  inny  postępował  wbrew

przekazanym dokumentom jest naruszeniem dyscypliny finansów publicznych.

Radna Maria Miler powiedziała, że kwestia ta dotyczy i budżetu i WPF. Radna powiedziała, że

ostatnie pismo z Ministerstwa Finansów było 13 grudnia. Radna powiedziała, że często jest tak, że

radni otrzymują materiały sesyjne dopiero na sesji i zapytała, dlaczego, jeśli ostateczna informacja

z Ministerstwa była 13 lutego, trzeba czekać aż prawie do kwietnia.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że ostatnie pismo z Ministerstwa było 13 lutego i dodał,

że przygotowanie materiałów, szczególnie tych dotyczących wieloletniej prognozy finansowej, trwa

dłużej niż 2, 3 dni.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  22  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “wstrzymującym się” -  uchwała  nr

VII/57/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok przedstawiła

Anna Gorzelańczyk, zastępca dyrektora Wydziału Finansowego.

Dyrektor  Gorzelańczyk zgłosiła  autopoprawkę  -  chodzi  o  podstawę  prawną  –  ustawa

o samorządzie gminnym, a zmiana dotyczy tekstu jednolitego.

Wioletta Stalęga, wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poinformowała, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że  w trakcie  wcześniejszego wystąpienia  słyszeliśmy,  że

w odniesieniu do CUMP Gmina będzie tylko pokrywać koszty organizacji szkolenia pracowników,

a  przed chwilą  usłyszeliśmy,  że 8 430 zł  jest  przeznaczone na  realizację  projektu  i  44 600 na

elektronizację procesu usługi podatkowej - wynika z tego, że są konkretne wydatki, ponad 50 tys.

zł.

Dyrektor  Gorzelańczyk odpowiedziała,  że  dochody  i  wydatki  w  zakresie  tego  projektu  są

wprowadzone w równych kwotach i  dodała,  że wszystkie  wydatki  zostaną zrefundowane przez

instytucję pośredniczącą.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 18 głosami “za”, przy 5 głosach “wstrzymujących się”  -  uchwała nr

VII/58/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 7.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XI/147/2003 Rady Miejskiej w Pile

z dnia 26 sierpnia 2003 r. w sprawie przystąpienia Gminy Piła do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów

Nadnoteckich (ze zm.) przedstawił Bartosz Mirowski, kierownik Biura Prezydenta.

Kierownik  Mirowski poprosił  o  wprowadzenie  poprawki  w  podstawie  prawnej  –  chodzi

o Dziennik Ustaw, zamiast poz. 994 powinna być poz. 506.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr VII/59/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta  Piły  w  rejonie  Al.  Wojska  Polskiego  i  ul.  Kujawskiej  przedstawiła  Iwona  Wojtecka,

dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor  Wojtecka zgłosiła  autopoprawkę  -  dotyczy  ona  ustawy  o  samorządzie  gminnym  -

jednolity tekst Dz. U. z 2019 r. poz. 506.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała,  że ma wątpliwości związane z wypłatą odszkodowania bądź

zamianą gruntów - chodzi o teren MW3 - tam są prywatne działki. Jeśli wnioskodawca wnioskuje
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o utrzymanie funkcji obowiązującej w planie od roku 2002, to co robił wnioskodawca przez ten

czas, że nie zagospodarował tego terenu. Radna dodała, że wstrzyma się od głosowania nad tym

projektem uchwały i zaznaczyła, że napisze interpelację w tej sprawie. Radna Miler zapytała, czy

wnioskodawca, o którym mowa jest osobą fizyczną czy prawną.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że w uzasadnieniu jest napisane, że podjęcie uchwały rodzi

skutki finansowe dla budżetu miasta i zapytał o kwotę.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że każda zmiana wprowadzana rodzi jakieś skutki i jest to

wpisywane fakultatywnie.  Odnosząc  się  do wypowiedzi  radnej  Miler,  Prezydent  powiedział,  że

prawo  nie  zobowiązało  nikogo  do  podjęcia  jakichś  działań  w  danym  terminie  w  kontekście

zagospodarowania.  Prezydent  powiedział,  że  porządkujemy bardzo  ważną część  miasta  i  kiedy

wnioskujący  zwrócił  się  o  utrzymanie  zapisu  pozwalającego  na  postawienie  na  trawniku

dodatkowych budynków, które by nie były pewnie ozdobą, to Prezydent podjął negatywną decyzję.

Prezydent dodał, że spotkał się z właścicielem i zaproponował wymianę gruntów.

Radna Maria  Miler powiedziała,  że  przedmiotowy teren  nigdy  nie  powinien  być  przekazany

komukolwiek, bo tam nie ma miejsca na nic dodatkowego.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że  chce zapytać o teren MW2 i fioletową linię,  o której

w  opisie  pisze  się,  że  dotyczy  zasady  kształtowania  zabudowy.  Jeśli  mamy  wyznaczone

nieprzekraczalne linie zabudowy, to co oznacza ta fioletowa linia.

Dyrektor  Wojtecka powiedziała,  że  nieprzekraczalna  linia  zabudowy  oznacza,  że  nie  wolno

usytuować budynku poza tą linią, a gdyby nie było zasady kształtowania, to budynek mógłby stanąć

na ukos.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  rozstrzygnięcie  Prezydenta  w  sprawie

nieuwzględnienia uwagi jest zasadne. Radny zapytał, dlaczego dla działek 98 i 96 przewiduje się

odrębne  opracowanie  planistyczne.  Radny  Karpiński  zapytał  też  o  obiekt,  który  stoi  przy  ul.

Kujawskiej, bo w planie radny nie widzi, jakie jest rozstrzygnięcie odnośnie do tego budynku.
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Dyrektor Wojtecka powiedziała, że w świetle obowiązujących przepisów jest możliwość dzielenia

uchwały  o  przystąpieniu  na  etapy  planistyczne  i  dlatego  ten  teren  mógł  zostać  wyłączony,

a powodem wyłączenia jest toczący się proces wydawania decyzji administracyjnej.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że radna Miler otrzyma odpowiedź na interpelację, którą -

jak zapowiedziała radna - ma zamiar złożyć.

Głosowanie ws. zał. nr 4:

Radni przyjęli załącznik 22 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. zał. nr 3:

Radni przyjęli załącznik 22 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. zał. nr 2:

Radni przyjęli załącznik 22 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  22  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “wstrzymującym się” -  uchwała  nr

VII/60/19 stanowi załącznik do protokołu.

Radny Zbigniew Pyziak poprosił o wskazanie na mapie, gdzie znajduje się teren dotyczący zał. nr

4 - UC3.

Dyrektor Wojtecka powiedziała, że UC3, to był zapis z poprzedniego planu zagospodarowania

z 2002 r. Obecnie, na tym terenie jest zapis MW3.

Ad 9.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr LIII/680/18 Rady Miasta Piły z dnia 29

maja  2018  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Motylewskiej,  alei  Poznańskiej  i  ul.  Przemysłowej

przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor  Wojtecka zgłosiła  autopoprawkę  -  dotyczy  ona  ustawy  o  samorządzie  gminnym  -

jednolity tekst Dz. U. z 2019 r. poz. 506.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  prosi  referujących  o  używanie  wskaźników  podczas

prezentowania materiałów graficznych.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr VII/61/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Prezydent Głowski podziękował radnym za podjęcie uchwały.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie i  wydzierżawienie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów przedstawiła

Monika Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Dyrektor  Łukomska zgłosiła  autopoprawkę  -  dotyczy  ona  ustawy o  samorządzie  gminnym -

jednolity tekst Dz. U. z 2019 r. poz. 506.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

16



Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że chce zapytać o pozycję nr 7. Radny powiedział, że kiedy

porówna istniejący w tej pozycji zapis do rysunku, to widzi radny, że chyba jest jakaś pomyłka, bo

budynek, o którym mowa stoi przy ul. Drygasa, a nie przy ul. Okrzei.

Dyrektor  Łukomska powiedziała,  że  nie  ma  błędu  i  dodała,  że  my  określamy  położenie

nieruchomości zgodnie z danymi w ewidencji gruntów.

Radna Maria Miler zapytała o punkty od 12. do 14. Radna zapytała, gdzie są usytuowane działki,

o których mowa i czy jedna osoba chce je wydzierżawić.

Dyrektor Łukomska odpowiedziała, że przejeżdżając al. Wyzwolenia i dalej przez most - kierując

się w stronę Zielonej Doliny, po lewej stronie zauważymy duży teren z ogródkami działkowymi.

Dyrektor dodała, że wnioski złożyły 3 osoby.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr VII/62/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 11.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego  trybu  zawarcia  umów  najmu  i  dzierżawy  przedstawiła  Monika  Łukomska,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr VII/63/19 stanowi załącznik

do protokołu.
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Ad 12.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyznania  na  rzecz  najemcy  pierwszeństwa

w nabyciu  budynku użytkowego (garażu)  położonego przy ul.  Kaczorskiej  w Pile  przedstawiła

Monika Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Maria  Miler zapytała,  ilu  garaży  dotyczy  sytuacja  podobna  do  tej  jaka  dotyczy

procedowanej sprawy.

Dyrektor Łukomska odpowiedziała, że nie pamięta dokładnej liczby, ale większość tych garaży

została już kiedyś sprzedana.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr VII/64/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 13.

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2018 przedstawiła  Wanda

Kolińska, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile.

Dyrektor Kolińska przedstawiła materiał w formie prezentacji.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zapoznała się z materiałem, ale nie głosowała.

Radna Teresa Kasior podziękowała dyrektor Kolińskiej za przygotowany materiał.
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Radny  Mieczysław  Karpiński zapytał,  czy  w  ramach  zadań  zleconych  organizacjom

pozarządowym  MOPS  współpracował  ze  świetlicą  terapeutyczną  Stowarzyszenia

“Wspomożycielka” i czy współpraca jest kontynuowana.

Dyrektor  Kolińska powiedziała,  że  w  ostatnich  latach  MOPS  nie  współpracował  z  tym

Stowarzyszeniem.

Radna  Zdzisława  Karpińska powiedziała,  że  chce  się  odnieść  do  kwestii  asysty  rodziny.

W sprawozdaniu było powiedziane, że 145 dzieci jest objętych asystą i że 16 rodzin zaniechało

współpracy. Radna zapytała, czy to jest możliwe, że rodzice rezygnują oraz o to, co dzieje się dalej

z dziećmi. W sprawozdaniu była też mowa o tym, że w 3 rodzinach współpraca nie przyniosła

oczekiwanych efektów - powiedziała radna Karpińska - i zapytała o to, co się dzieje dalej w takiej

sytuacji.

Dyrektor  Kolińska powiedziała,  że,  niestety,  bardzo  często  ta  praca  nie  przynosi  rezultatów

i bardzo wiele zależy od tego, kiedy zacznie się pracować. Jeśli problemy pojawiają się w rodzinie

po raz pierwszy w danym pokoleniu i  jest  chęć współpracy, to wtedy ta praca przynosi lepsze

efekty. Kiedy dziecko ma już 12, 14 lat i żyje w rodzinie z problemami od dłuższego czasu, to

zmiana zachowań i nawyków jest bardzo trudna.

Ad 14.

Raport  dotyczący  wykonania  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  i  Gminnego

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz efektów ich realizacji w

Gminie  Piła  w  2018  roku  przedstawiła  Ewa  Hołubiec,  dyrektor  Ośrodka  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Pile.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zapoznała się z materiałem, ale nie głosowała.

Radna Maria  Miler powiedziała,  że  ma świadomość tego,  jak  duże  obciążenie  stanowi  bycie

członkiem rodziny z problemami, a jedynym czasem, kiedy dziecko z takiej rodziny może odpocząć
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od trudnej atmosfery w domu jest wypoczynek letni. Radna zapytała, ile dzieci z naszego regionu

jest objętych pomocą w okresie letnim.

Dyrektor Hołubiec powiedziała,  że  około  40,  50  dzieci  korzysta  z  pomocy,  ale  także  Gmina

traktuje ten problem poważnie i pomoc dzieciom jest też organizowana przez MOPS. W tym roku

zabezpieczyliśmy podwójną  kwotę,  żeby jak  największa  liczba  dzieci  była  kierowana  do zajęć

socjoterapeutycznych.

Radna Maria Miler poprosiła o porównanie tego roku do roku ubiegłego.

Dyrektor Hołubiec powiedziała, że od lat ta liczba utrzymuje się na podobnym poziomie, a w tym

roku, jak już Dyrektor wspomniała, zabezpieczyliśmy podwójną kwotę.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że chce podkreślić to, o czym mówiła dyrektor Hołubiec, że

działania dotyczące profilaktyki odbywają się w ścisłej współpracy z MOPS-em.

Ad 15.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 16.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że chce się zwrócić do obecnego na sali Komendanta Straży

Miejskiej.  Mieszkanka  ul.  Towarowej  poprosiła  radną  o  wyjaśnienie  sprawy  samochodu

porzuconego na parkingu przy ul. Towarowej.

Wojciech  Nosek,  komendant  Straży  Miejskiej  w Pile powiedział,  że  teczka  z  dokumentami

dotyczącymi sprawy tego samochodu jest bardzo obszerna. Komendant powiedział, że jedna osoba

w Straży Miejskiej  zajmuje  się  tego typu sprawami,  czyli  porzuconymi wrakami samochodów.
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W tym przypadku, o którym mówiła radna Kasior należało najpierw ustalić właściciela pojazdu

i  okazało  się,  że  osoba  figurująca  w  centralnym  rejestrze  nie  jest  faktycznym  właścicielem

samochodu. Po dłuższym czasie udało się ustalić właściciela, ale okazało się, że w tym czasie nie

można było wpłynąć na jego poczynania, w tej chwili jest ten pan już “dostępny”. Ustalamy, czy

faktycznie jest ostatnim właścicielem i jeśli nic nie będzie stało na przeszkodzie, to w najbliższym

czasie ten samochód zostanie zabrany z tego parkingu, a co ciekawe - dodał Komendant - jest to

teren należący do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Komendant Nosek powiedział,

że od ostatniej sesji RMP udało się usunąć z naszych parkingów 4 wraki samochodów.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  wypowiada  się  jako  przewodniczący  Klubu  Radnych

Stowarzyszenia “Porozumienie Samorządowe” i wyjaśnił, że Klub chce skorzystać z paragrafu 50

Statutu Gminy, który umożliwia złożenie projektu uchwały. Radny dodał, że Klub chciałby zgłosić

ten projekt uchwały na kwietniową sesję. Radny Pyziak powiedział, że brakuje Klubowi jeszcze

odpowiedzi na kilka pytań, które były przez Klub wcześniej zgłaszane i w związku z tym radny

prosi o przedstawienie tych pytań radnego Tomasza Jopka.

Radny  Tomasz  Jopek powiedział,  że  12  lutego  br.  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Spraw

Społecznych, którego tematem było dofinansowanie sportu dzieci i młodzieży w Gminie. Radny

powiedział,  że  chciałby  zadać  Prezydentowi  kilka  pytań,  bo  na  posiedzeniu  komisji  radny  nie

otrzymał  wszystkich  odpowiedzi.  Radny  Jopek  powiedział,  że  dyrektor  Małgorzata  Kaszuba

powiedziała na przedmiotowym posiedzeniu, że Gmina przyznając środki kieruje się czymś innym

niż liczba zdobytych medali, najważniejsza jest liczba dzieci uczestniczących w zajęciach. Radny

zapytał, jak to się odnosi do szkółki żużlowej, w ramach której trenuje 6 dzieci, a szkółka dostaje

dotację w wysokości 30 tys. zł. Radny zapytał też, czy komisja zajmująca się wnioskami o dotację

weryfikuje liczbę trenujących oraz czy ci zawodnicy posiadają tzw. licencje zawodnicze wydawane

przez  polskie  związki  sportowe.  Radny  poruszył  też  kwestię  dysproporcji  w  przyznawanych

dotacjach i poprosił Prezydenta o ustosunkowanie się do tego tematu.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że udzieli odpowiedzi po złożeniu interpelacji na piśmie.

Prezydent  dodał,  że  około  6,  7  lat  temu  odbyły  się  spotkania  z  przedstawicielami  wszystkich
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klubów sportowych działających na terenie Piły - chodziło o omówienie sposobu funkcjonowania

i finansowania sportu - i jak wiadomo - nie udało się dojść do porozumienia.

Radna Zdzisława Karpińska powiedziała, że chce zaprosić na “Dyktando 500”, które odbędzie się

6 kwietnia br. o godz. 10.00 w Miejskiej Sali Koncertowej.

Radny Grzegorz Płachta powiedział, że chce się odnieść do interpelacji, którą złożył – chodziło

o sprawy mieszkaniowe i możliwości związanych z lokalami, którymi dysponuje Gmina. Okazuje

się, że w Pile na mieszkania komunalne czy socjalne oczekuje około 320 osób. Problem polega na

tym, że przed przyznaniem mieszkania musi się zebrać społeczna komisja mieszkaniowa, a od 2014

roku ta komisja się nie zebrała. Radny powiedział, że w piśmie z 2017 r., pod którym podpisał się

dyrektor  Karnaś z Wydziału Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej,  napisane jest,  że osoba,

o której radny pisał w interpelacji, spełnia wszystkie kryteria, ale nie zostanie ona zakwalifikowana

do  listy  oczekujących,  bo  nie  została  zwołana  społeczna  komisja  mieszkaniowa.  Taka  sama

odpowiedź była w roku 2018, w 2019 komisja też się nie zbierze, więc nie ma szans na przyznanie

tej pani mieszkania. Radny Płachta powiedział, że dyrektor Karnaś w piśmie z kwietnia 2017 r.

napisał,  że  wszystkie  odzyskiwane  mieszkania  są  przydzielane  w  trybie  socjalnym  albo

komunalnym, a mieszkania o dobrym standardzie będą oddawane w najem przedsiębiorcom, którzy

będą mogli je podnajmować swoim pracownikom. Radny zapytał, ile mieszkań oddawanych jest

pracodawcom.  Radny  Grzegorz  Płachta  poruszył  też  kwestię,  o  której  wspomniał  na  jednej

z  poprzednich  sesji  -  chodziło  o  wolontariuszy  działających  przy  tzw.  ogrzewalni  w Pile  -  od

stycznia  czy  lutego  dyrektor  Monaru  zakazał  wstępu  tym  wolontariuszom.  Radny  poprosił

Prezydenta o interwencję w tej sprawie.

Radny Lucjan Szutkowski  powiedział, że chce się odnieść do kwestii zasobu mieszkaniowego.

Radny  powiedział,  że  nasze  państwo  od  lat  już  nie  prowadzi  prawdziwie  społecznej  polityki

mieszkaniowej - kiedyś budowano przede wszystkim mieszkania lokatorskie. Od przynajmniej 20

lat, kolejne rządy starają się urynkowić mieszkania, uszczuplony został też, na skutek przekształceń

własnościowych,  także  gminny  zasób  mieszkaniowy.  Radny  powiedział,  że  w  spółdzielniach

mieszkaniowych mieszkania lokatorskie stanowią 2%. Żeby coś zmienić - dodał radny Szutkowski
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- musielibyśmy zmienić społeczną politykę mieszkaniową, a na to się nie zanosi, bo nie ma na to

pieniędzy.

Radna Teresa Kasior powróciła do sprawy porzuconego na parkingu przy ul. Towarowej wraku

samochodu.  Radna  powiedziała,  że  mieszkańcy  pytają,  dlaczego  jest  wyznaczony  parking  ze

Starostwa Powiatowego. Radna poprosiła o komentarz komendanta Noska.

Radna Gabriela Milska powiedziała, że prosi, w imieniu mieszkańców, o realizację tzw. “systemu

burzowego” na osiedlu Staszyce w obrębie ulic: Grodzkiej, Wiejskiej i Dolnej. Radna poruszyła też

kwestię  rejonu ul.  Łódzkiej  na  osiedlu  Staszyce  -  mieszkańcy domagają  się  zagospodarowania

terenów od lat  zaniedbanych. Radna Milska powiedziała też, że prosi,  w imieniu mieszkańców,

o powieszenie tablic z nazwami ulic, chodzi o ulice: Stalową, Zatorską i Grodzką.

Radna Maria Miler powiedziała, odnosząc się do wypowiedzi radnego Szutkowskiego w sprawie

polityki  mieszkaniowej,  że  zapewnienie  mieszkań  socjalnych  jest  zadaniem  własnym  gminy.

Natomiast nie jest  zadaniem własnym gminy zapewnianie mieszkań dla pracowników podmiotu

prowadzącego działalność gospodarczą.

Radny  Tomasz  Słoboda powiedział,  nawiązując  do  kwestii  uchwał  Rady,  uchylonych  przez

Wojewodę w części lub w całości, że taka informacja trafia do Biura Rady i otrzymują ją radni, ale

chodzi też o mieszkańców. Radny zapytał, czy taka informacja mogłaby też być zamieszczana na

stronie BIP.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  w  omawianym  dziś  raporcie  jest  wymieniona

świetlica terapeutyczna Stowarzyszenia “Wspomożycielka”, a radny otrzymał informację od osób

prowadzących tę świetlicę, że w bieżącym roku nie otrzymała ta placówka wsparcia finansowego.

Radny Karpiński poprosił o odpowiedź dyrektor Hołubiec, która prezentowała ten raport.

Prezydent Krzysztof  Szewc powiedział,  odnosząc się do głosu radnego Słobody,  że tego typu

informacje oczywiście mogą być zamieszczane na stronie BIP Urzędu Miasta Piły. Odnosząc się do

wypowiedzi radnej Milskiej, Prezydent powiedział, że, ustosunkuje się do zgłoszonych przez radną

kwestii  po  złożeniu  przez  radną  interpelacji  na  piśmie.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego
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Płachty, prezydent Szewc powiedział, że nigdy nie odnosi się na sesji do spraw indywidualnych, bo

są  to  często  sprawy  bardzo  przykre  dla  osób  składających  wnioski.  Odnosząc  się  do  kwestii

wolontariatu,  Prezydent  powiedział,  że  decyzję  podejmuje  osoba  prowadząca  daną  działalność,

która  otrzymuje  na  ten  cel  granty  -  w  tym  przypadku  decyzja  należy  do  pana  Lecha

Gąsiorowskiego.

Wojciech  Nosek,  komendant  Straży  Miejskiej  w  Pile powiedział,  odnosząc  się  do  kwestii

poruszonej  przez  radną Kasior,  że  koszty  dotyczące parkingu dla  porzuconych samochodów są

wyznaczane przez Starostwo Powiatowe. Jest wskazany podmiot, który zajmuje się zabieraniem

porzuconych pojazdów - to jest  koszt około 400 zł  -  jeśli  sprawa dotyczy terenu Piły.  Jest  też

wskazane  konkretne  miejsce  do  odstawienia  takiego  porzuconego  samochodu  -  jest  to  parking

Powiatowego Zarządu Dróg w Pile. Całkowity koszt może sięgnąć nawet ośmiu tys. zł - za pół roku

przetrzymywania wraku. Po tym czasie, jeśli nie zgłosi się właściciel, to samochód przechodzi na

stan gminy i wtedy gmina podejmuje decyzje, co zrobić z samochodem dalej.

Radny Tomasz Słoboda powiedział,  że chce też zapytać o parking strzeżony przy ul.  Łącznej.

W tej  chwili  tam się  nic  nie  dzieje,  a  radny wie,  że  mieszkańcy  chętnie  by  korzystali  z  tego

parkingu.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  zwracaliśmy  się  do  spółdzielni  mieszkaniowej

“Jadwiżyn”  z  wnioskiem,  by  spółdzielnia  ten  teren  wydzierżawiła  i  chyba  Prezydent  nie  musi

mówić  jaka była odpowiedź skoro dziś  jest  taka  sytuacja.  W tej  chwili  rozważamy,  co w tym

miejscu powinno się znaleźć.

Radny Grzegorz Płachta powiedział,  że  nie  otrzymał odpowiedzi na pytanie dotyczące liczby

mieszkań,  które  są  do  dyspozycji  przedsiębiorców.  Radny  powiedział,  że  złoży  w  tej  sprawie

interpelację.

Pan Mieczysław Bindek powiedział,  że ważne są poruszone na sesji sprawy osiedla Jadwiżyn,

które  -  dodał  pan  Bindek  -  będzie  centrum  Piły  oraz  sprawa  omawiana  w  ramach  punktu

dotyczącego programu realizowanego przez MOPS. Pan Mieczysław Bindek zaprosił wszystkich na

koncert poznańskiego chóru, który odbędzie się w parafii Miłosierdzia Bożego.
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Pan Tomasz Pochylski powiedział, że chce się odnieść do kwestii poruszonej przez radnego Jopka.

Pan Pochylski powiedział, że czas coś zmienić w sposobie finansowania sportu dzieci i młodzieży

i dodał, że w Szczecinie od 2010 roku funkcjonuje program z jasnymi kryteriami, z którego my

możemy skorzystać.  Kryteria  są tak czytelnie sformułowane,  że kluby sportowe składające tam

wnioski już na początku wiedzą w jakiej wysokości środki otrzymają. Pan Pochylski przedstawił też

kwoty  przeznaczane  na  wspieranie  sportu  dzieci  i  młodzieży  w  innych  miastach.  Na  koniec

wypowiedzi  pan  Pochylski  zaapelował  do  radnych,  żeby  wykorzystali  swoją  władzę

uchwałodawczą do tego, by coś zmienić.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że,  jak  już  mówił  wcześniej,  odbyły  się  3  spotkania

z klubami sportowymi i była możliwość opracowania zasad finansowania sportu na terenie miasta

i  Prezydent  już powiedział,  jakie  były efekty.  Prezydent Szewc powiedział  też,  że radny Jopek

otrzyma odpowiedź na pytania, które zadał w tym temacie.

Pan  Mieczysław  Bindek powiedział,  że  na  ostatniej  sesji  składał  wniosek  i  nie  otrzymał

odpowiedzi, ale - jak dodał pan Bindek - odpowiedź na swoje pytania uzyskał na posiedzeniach

komisji Rady.

Radny  Tomasz  Jopek powiedział,  odnosząc  się  do  wypowiedzi  prezydenta  Szewca,  że  nie

możemy dziś mówić o tym, co było 7 lat temu - dziś jest nowy dzień i nowe rozdanie.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że chciałaby podsumować ten wątek przytaczając

przysłowie mówiące, że: “Jeszcze się taki nie narodził, co by wszystkim dogodził”.

Radny Tomasz Jopek powiedział, że dobrze będzie wtedy, kiedy zasady będą jasne i transparentne.

Ad 17.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta

Piły zakończyła obrady VII sesji Rady Miasta Piły.
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Protokół sporządziła: Przewodnicząca Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Maria Kubica
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